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- 

Bij brief van 30 december 2019, ingekomen op 31 december 2019, heeft u 

namens de Partij voor de Vrijheid fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Heeft dit college kennisgenomen van het onderzoek van Henny van Ooij 
betreffende de vernatting van de Peel? Zo ja, wat is de reactie van GS op 
die bevindingen? 

Antwoord: Ja. Het onderzoek betreft de percelen en aangrenzende percelen 

van de heer van Ooij. Er worden mitigerende maatregelen genomen om de 

gevolgen van de natuurherstelmaatregelen op zijn percelen op te vangen. 

 

2. Deelt GS de mening van de PVV dat de vernatting van de Peel de veiligheid 
van de Brabanders in gevaar kan brengen, zeker bij hevige regenval? Zo 
nee, waarom niet? 

Antwoord: Nee. De maatregelen die worden uitgevoerd in het project Leegveld 

dragen juist bij aan het vergroten van de veiligheid van de Brabanders. Door de 

aanleg van bergingsgebieden binnen de nieuw aan te leggen natuur kan ca. 

500.000 m3 meer water opgevangen worden dan nu het geval is. Hierdoor 

wordt het watersysteem buiten het natuurgebied ontlast en wordt het risico op 

overstromingen verkleind.  

 
3. Deelt GS de mening van de Peel dat alle werkzaamheden omtrent de 

vernatting van de Peel stilgelegd moeten worden, zolang de risico’s niet 
volledig in beeld zijn gebracht? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Nee. De risico’s omtrent de vernatting zijn uitgebreid in beeld 

gebracht en worden na het treffen van de benodigde maatregelen laag 

ingeschat. De te treffen maatregelen zijn o.a. aanpassingen aan waterlopen en 
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mitigerende maatregelen. Er is een monitoringssysteem, dat de 

grondwaterontwikkelingen in het gebied volgt. De werkzaamheden starten als 

het Projectplan Waterwet en het Provinciaal Inrichtingsplan onherroepelijk zijn. 

 

4. Deelt GS de mening van de PVV dat de veiligheid van de Brabanders te 
allen tijde boven de (Europese) natuurambities dient te gaan? Zo nee 
waarom niet?  

Antwoord: Is niet aan de orde, zie antwoord 2. 

 
5. In het in de inleiding aangehaalde artikel geeft Van Ooij aan: “Het 

natuurgebied kunnen we niet tegenhouden, dat is Europees. Wel kunnen we 
de voorwaarden aangeven". Deelt GS deze observatie? Zo nee, waarom 
niet? 

Antwoord: Ja. Hoewel de Deurnsche Peel op 30 december 2010 door de 

minister is aangewezen als Natura 2000-gebied, heeft de provincie, samen met 

de partners in het gebied, een grote rol gehad bij het bepalen van de 

maatregelen en de wijze waarop deze worden uitgevoerd. De benodigde 

beheer- en herstelmaatregelen zijn met partners in het gebied uitgewerkt en 

vastgelegd in het Natura 2000-beheerplan, dat na inspraak in oktober 2017 is 

vastgesteld.  

 

6. Kan GS aangeven welke instrumenten PS nu nog kan inzetten om eerst een 
uitvoerend onderzoek uit te laten voeren naar de gevolgen van de 
vernatting van de Peel? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Nee. PS hebben eind 2018 ingestemd met het Projectplan Waterwet, 

dat tot stand is gekomen na meerdere onderzoeken. 
 

7. Voor de vernatting van de Peel moet veel bos gekapt gaan worden. Kan GS 
aangeven hoeveel bomen er gekapt gaan worden om de Peel te vernatten? 
Zo nee, waarom niet? Zo ja, graag de aantallen, het oppervlakte en het 
soort bomen. 

Antwoord: Ja. Door verdroging is een groot deel van het gebied de afgelopen 

jaren begroeid met opslag van berkenbomen (ca. 600 ha). In het kader van het 

project zal ca. 75 ha worden verwijderd. Daarnaast zal soms begroeiing 

verwijderd moeten worden om op de werklocaties te kunnen komen en om o.a. 

kades en stuwen te kunnen aanleggen. De bosrandzones worden hierbij zoveel 

mogelijk ontzien. De 75 ha zal volledig worden gecompenseerd door nieuwe 

bosaanplant, bij voorkeur in de directe omgeving van de Deurnsche Peel.   

 

8. Kan GS aangeven welke soorten flora en fauna verloren gaan bij het 
kappen van deze bomen? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Ja. Er is onderzoek gedaan naar aanwezige flora en fauna. 

Bij het kappen van de berkenopslag gaat geen beschermde flora en fauna 

verloren. Het verwijderen van bomen, met als positief effect het herstel van 

hoogveen, zal juist bijdragen aan het herstel van de flora en fauna in dit gebied. 
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De uitvoering vindt plaats onder ecologische begeleiding en op basis van een 

Ecologisch Werkplan. 

 

9. Deelt GS de mening van de PVV dat er geen draagvlak is voor de vernatting 
van de Peel onder de bevolking in de omliggende steden en dorpen? Zo 
ja/nee, waarom (niet)? 

Antwoord: Nee. Er is zeer intensief overleg met de streek geweest. In de 

integrale gebiedscommissie Peelvenen bestaat een breed draagvlak voor de 

plannen.  

 

10. In het artikel ‘Actie: ‘Provincie, waterschap en Staatsbosbeheer niet meer 
welkom in de Deurnse Peel’1 van het Eindhovens Dagblad geven bewoners 
aan dat de Provincie de afspraken schendt uit ‘Het onverenigbare verenigd’ 
(landinrichtingsplan), dat door alle partijen is ondertekend. Deelt GS deze 
observatie? Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom worden deze afspraken 
geschonden? 

Antwoord: Nee. De integrale gebiedscommissie Peelvenen heeft in het hele 

proces bewaakt dat de plannen in lijn met de afspraken uit het 

landinrichtingsplan (2005) zijn uitgewerkt.  

 

11. Eerder geven de bewoners aan: “Ze [provincie, waterschap en 
Staatsbosbeheer, red] luisteren toch niet, is het argument”. Deelt GS deze 
observatie? Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom luistert de Provincie niet? 
Zeker omdat dit college altijd zijn mond vol heeft over burgerparticipatie, 
draagvlak, co-creatie etc. 

Antwoord: Nee. Er zijn diverse voorlichtingsbijeenkomsten georganiseerd, 

nieuwsbrieven uitgegeven en een website ingericht. Er is een fulltime 

omgevingsmanager die veelvuldig in gesprek gaat met betrokkenen die vragen 

en/of zorgen hebben over het project. Er is een werkgroep Leegveld ingesteld 

met een vertegenwoordiging van alle in het gebied aanwezige partijen en 

betrokken overheden, om het gebied te informeren over de plannen en om 

vragen uit het gebied te beantwoorden. Deze werkgroep is sinds 2016 twintig 

keer bijeen geweest. Tenslotte is een (bestuurlijke) integrale gebiedscommissie 

Peelvenen (IGC) ingesteld.  

 

De komende tijd zal het gebiedsproces rondom het N2000-gebied 

geïntensiveerd worden. Onder meer vanuit het perspectief van verminderen van 

de stikstofdepositie op het gebied. In dit kader zal ook de compensatie van de 

boskap met belanghebbenden worden besproken. De gemeente Deurne en de 

IGC zijn daarbij intensief betrokken. Hierbij wordt gestreefd naar zoveel 

mogelijk meerwaarde voor alle betrokkenen en bewoners. 

 

                                                
1 https://www.ed.nl/de-peel/actie-provincie-waterschap-en-staatsbosbeheer-niet-

meer-welkom-in-de-deurnese-peel~a0628a6c/ 

https://www.ed.nl/de-peel/actie-provincie-waterschap-en-staatsbosbeheer-niet-meer-welkom-in-de-deurnese-peel~a0628a6c/
https://www.ed.nl/de-peel/actie-provincie-waterschap-en-staatsbosbeheer-niet-meer-welkom-in-de-deurnese-peel~a0628a6c/
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Het uitgangspunt in het project Leegveld is en blijft, dat de omgeving zo min 

mogelijk overlast mag krijgen van het project. Maatregelen voor mitigerende 

maatregelen worden in gezamenlijk overleg uitgewerkt en pas na akkoord 

worden deze werkzaamheden uitgevoerd.  

 

De effecten van de maatregelen worden gemonitord (ook de betrokkenen zelf 

kunnen de monitoring volgen) en indien nodig worden aanvullende maatregelen 

uitgevoerd. Er is een schaderegeling voor eventuele schades die optreden 

binnen 5 jaar na uitvoering van de maatregelen. Er is een muggenexpert 

betrokken bij de planvorming, uitvoering en monitoring om (toename van) 

overlast door muggen te voorkomen. Het kappen van bomen is beperkt en 

wordt gecompenseerd. Er worden waterbergingsgebieden aangelegd. 

 
 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

de voorzitter,     de secretaris, 

 

 

 

 

prof. W.B.H.J. van de Donk   drs. M.J.A. van Bijnen MBA 


